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Kunratice mají nového starostu a místostarostku 

Události posledních měsíců  vyústily v rezignaci  starosty Karla Minaříka na funkci 

starosty obce a rovněž i na  mandát zastupitele. Zastupitelstvo obce Kunratice u Cvikova  

jeho rezignaci v obou případech přijalo  na svém zasedání dne 30.6.2016  ještě téhož dne 

zvolilo starostou obce pana Bc. Michala Iwanejko, dosud vykonávajícího  funkce 

místostarosty obce. 

To si vynutilo  i volbu nové místostarostky obce. Zastupitelstvo zvolilo místostarostkou 

obce paní Kateřinu Hradiskou. 

Obě funkce budou nyní vykonávány jako funkce  neuvolněné. (komentář na straně  2. a další) 

 

 

Omluva 

V květnovém vydání Kunratického zpravodaje  došlo 

k chybě při dělení článků na první straně, konkétně v 

článku p. Kateřiny Iwanejko a p. Bohumíra Vlčka,  

nazvaném  5. ročník šachového turnaje mládeže o 

přeborníka Kunratic. Při dělení článku  na část pro 1. 

stranu a stranu druhou  došlo k výpadku části textu, tedy 

neotištění celého článku. Proto tento článek otiskujeme  

znovu, v plném znění( s výjimkou fotografie). 

5. ročník šachového turnaje mládeže o přeborníka 

Kunratic 

Dne 24.4. 2015 se v místním sále obecního úřadu 

v Kunraticích u Cvikova odehrál již   5. ročník 

mládežnického šachového turnaje o „PŘEBORNÍKA 

KUNRATIC“.  

Šachového klání se za studené dubnové neděle zúčastnilo 

63 dětí ze šachových kroužků Kunratic, Nového Boru, 

České Lípy, Sloupu v Čechách, Varnsdorfu, Stráže pod 

Ralskem, Liberce, Šluknova, Libštátu, Jablonce nad Nisou, 

Turnova a Poverl. Nutno uznat, že účast dětí napříč celým 

Libereckým krajem. 

Turnaj měl již tradičně díky pomoci trenérů z jednotlivých 

kroužků spád a proběhl bez velkých časových prodlev, 

ostatně čekání mezi jednotlivými koly si děti, rodiče i 

vedoucí zpříjemňovali občerstvením připraveným 

pořadateli akce. 

Soutěž byla rozdělena do čtyř kategorií, děvčata bez 

rozdílu věku, chlapci do tří věkových kategorií. Zápas o 

celkové první místo byl velmi dramatický, rozhodovalo se 

mezi libštátským Filipem Dolenským a varnsdorfským 

Václavem Paulusem. Oba měli shodně 7 bodů, a ačkoli 

Václav s Filipem prohrál, celkově se umístil díky 

hodnotícímu systému na prvním místě a odnesl si tak 

krásnou skleněnou sošku koně z dílny kunratické sklárny 

pana Pačinka. Úspěšní a do hry zapálení byly však všechny 

zúčastněné děti. 

 Na prvním místě nejmladších žáků se umístil novoborský 

Patrik Vomela, za ním libštátský Adam David a třetí pozici 

obsadil liberecký Ondřej Maršík. Ze starších chlapců se  

 

vítězem stal již zmiňovaný Filip Dolenský, na 2.místě Marek 

Šíp z Poverl a třetí českolipský Filip Sichrovský. Krásné 

osmé místo v této kategorii obsadil kunratický Dominik 

Horáček, je to veliký úspěch! V kategorii nejstarších 

chlapců si prvenství odnesl celkový vítěz Václav Paulus, za 

ním libštátský Martin Říha a třetí místo obsadil jablonecký 

Lukáš Sivák.  

Z děvčat zabodovala a na prvním místě se umístila Anna 

Čejková ze Stráže pod Ralskem, jen o bod méně měla 

kunratická Martina Koščová, druhé místo, opět krásný 

výsledek, Martino, velký dík! Třetí skončila Nikola Kulašová 

z České Lípy a další pozice obsadila kunratická děvčata 

(Lucka Baniková, Klárka Trefná, Veronika Koščová a 

Terezka Hlávková) a tímto jim patří poděkování za 

perfektní reprezentaci obce!  

Velký dík patří všem, co při turnaji pomáhali, osobně 

děkuji Martině Černé za organizační pomoc, dále děkujeme 

sponzorům akce Martinu Posseltovi a Jiřímu Pačinkovi, 

samoobsluze v Kunraticích, a v neposlední řadě obci za 

poskytnutí prostor sálu pro konání turnaje.  

Ale ten největší dík a pochvala patří všem dětem, které se 

5. ročníku šachového klání účastnily. 

 

 

Autorům článku i čtenářům se omlouvám. K této věci došlo 

výlučně mou chybou.. JUDr. Tomáš Malý 

 

KUNRATICKÉ KULTURNÍ ZÁŘÍ 

Na první zářijovou sobotu, tedy dne 3.9.2016, 

připravujeme odpoledne plné kultury, a to jak pro děti, tak 

i pro dospělé. Děti se mohou těšit na divadelní 

představení, pro rodiče s dětmi  a všechny příznivce skla 



se představí pan Pačinek se svou sklářská šou a dále se 

chystá výstava fotek přírody okolí Kunratic a Lužických hor. 

Večer  bude v kostele završen slavnostním koncertem 

pěveckého dua Kchun, kde si na své přijdou nejen milovníci 

zpěvu. A kdo ví, možná přijde i kouzelník? 

Za kulturní a společenskou komisi se na Vás všechny těší 

Martina Černá, Kateřina Hradiská a Kateřina Iwanejko 

 

 

 

Kunratice mají nového 

starostu a místostarostku 
(komentář) 

 

Události posledních měsíců vedly k rezignaci pana Karla 

Minaříka na post starosty obce i na  „křeslo“ 

v zastupitelstvu. Lze   říci, že 30. června 2016 se po 

šestadvaceti letech uzavřela  kariéra komunálního politika  

Karla Minaříka. 

Vzhledem k zjitřenosti atmosféry v posledním období  není 

teď namístě  hodnotit  oněch šestadvacet let. Jisté je, že 

Karel Minařík  je jedním z nejdéle „sloužících“ starostů 

v této zemi.  

Nové vedení obce  přebírá obec  ( a nakonec i dík tomu, že 

nově zvolený starosta Bc. Michal Iwanejko byl dosud 

místostarostou)  v poměrně dobré finanční kondici. Obec 

svůj majetek nejen  udržuje, ale i rozvíjí, resp.  zlepšuje 

jeho stav, což je dílem dík tomu, že se poměrně úspěšně 

daří  získávat prostředky z jednotlivých dotačních titulů.  

Obci se daří v mezích možností řešit i kritické situace či 

jevy, jakým je například stav komunikací, veřejného 

osvětlení, stavebnětechnického stavu budov v majetku 

obce. 

Obec  se i rozrůstá co do počtu obyvatel, což má pozitivní 

dopad  pro získání prostředků ze státního rozpočtu( 

rozpočtové určení daní). 

Kunratice u Cvikova nejsou obcí, která by nežila. 

V Posledních měsících  se rozšiřuje a zkvalitňuje kontakt 

obce s jejími obyvateli vyššího věku   dík nenápadné, leč 

velmi záslužné práci  paní Martiny Černé a jejího manžela. 

Společenský život v obci není rozhodně chudý, jen letní 

slavnosti v počátku června tohoto   byly a jsou důkazem, 

že obec žije.  

Nové vedení obce má před sebou, pokud nedojde 

k mimořádným událostem a dějům, něco málo přes dva 

roky do dalších obecních voleb.  Před sebou má spoustu 

úkolů a práce, které před něj bude stavět  zastupitelstvo a 

státní orgány České republiky. Jedním z nich  nesporně 

bude optimalizace  fungování  obecního úřadu obecně, 

zejména  pak navedení  řádného a nakonec právního stavu 

v některých jeho agendách. V osobě Michala Iwanejka lze 

spatřovat entuziastu, chlapa, který ví jak chce  svou funkci 

vykonávat a má představu, jak toho dosáhnout.  Čas 

ukáže, jak  „tandem“ starosty místostarostky, obou 

neuvolněných, zvládne nápor, který výkon těchto funkce 

na ně  nasměruje. Právě teď, v této chvíli, je třeba, aby 

každý jednotlivý člen zastupitelstva  přiložil, obrazně, ruku 

k dílu. Nelze očekávat,  že by dva neuvolnění funkcionáři 

měli a mohli obsáhnout vše. Je třeba,. Aby  řadoví 

zastupitelé svůj mandát vykonávali nejen po těch  několik 

hodin prvního čtvrtku v měsíci, ale aby  se do  vedení obce 

zapojili sami aktivně.  

Je třeba  hledat způsoby, jak  zejména obecní úřad, 

posunout dál, jak jej  přebudovat v moderně fungující 

obecní úřad. To samozřejmě bude vyžadovat  jisté 

náklady. Jednou ze slabin obecního úřadu v Kunraticích u 

Cvikova je agenda spisové služby. Žijeme v době 

elektronické a na trhu je k dispozici řada variant 

odpovídajícího programového vybavení. Jen- vše je 

otázkou peněz…  

Poslední desetiletí přineslo do života celé společnosti 

značnou formalizaci dějů a procesů Bohužel se jim musí 

přizpůsobit  i práce  obecních úřadů. Právě zde lze spatřit  

nedostatky na straně odstoupivšího starosty.  

Koncem devadesátých let  se prostřednictvím televizního 

klipu omlouval  operátor pevných telefonních linek Český 

Telecom za  převzaté „dědictví“  Rád bych citoval 

závěrečný slogan ono  klipu: 

„Minulost nezměníme. Teď měníme zítřek.“ 

 

A nový starosta už měnit začal. Pro začátek v tom, že 

obstaral programové vybavení pro hospodaření s obecním 

nemovitým majetkem, což by mělo vést k napravení 

nepřehlednosti v jeho evidenci. (pokračování na straně 3) 

 

 

 

Slovo exstarosty…(neredigováno) 

Vážení spoluobčané,  

ve čtvrtek 30. 6. 2016 jsem zastupitelstvu naší obce 

předložil svou rezignaci na funkci starosty (a zároveň 

funkci zastupitele), kterou jsem zastával 26 let. 

Rozhodnutí, které jsem učinil, bylo pro mě jediným 

možným východiskem ze současné situace, jež nastala 

po posledních komunálních volbách a v posledních 

měsících gradovala.  

Tento článek rozhodně není obhajobou mé osoby a mé 

práce.  Dovolím si tvrdit, že jsem za dobu svého 

působení vykonal mnoho věcí, které vedly ku prospěchu 

naší obce, není ani hanbou přiznat, že jsem udělal i řadu 

chyb. Vždy jsem se ale snažil, aby občané věděli, že 

starosta je tu pro ně, že jeho práce je vedena snahou o 

to, aby Kunratice byly příjemným místem k životu. 

Nedokázal bych to nikdy bez svých kolegů, blízkých 

spolupracovníků a zastupitelů, kterých jsme za to 

čtvrtstoletí poznal bezpočet. Děkuji jim touto cestou 

za vše, co jsme společně prožili.  

Rozhodnutí rezignovat na funkci starosty před 

skončením řádného volebního období může být mnohými 

vnímáno jako akt, kterým jsem se zpronevěřil všem, 

kteří mě volili v posledních komunálních volbách. Osobně 

však nastalou situaci vnímám z jiného úhlu pohledu. 



Jedním z důvodů, který mě vedl k mému rozhodnutí, 

byla negativní až nenávistná atmosféra, plná osobních 

útoků, napadání a vyhrožování ze strany některých 

zastupitelů. Tím nejzásadnějším však byl rozkol 

v samotném vedení obce, tedy mezi mnou a tehdejším 

místostarostou. Je zcela zřejmé a logické, že mnohdy 

může být názorová opozice ku prospěchu věci, ale 

v tomto případě byla natolik velkou překážkou, že bylo 

nutné provést radikální krok k tomu, aby vzájemné 

spory nebyly brzdou v dalším rozvoji obce. Má-li vedení 

obce být prospěšné svým občanům, pak je zcela 

nezbytně nutné, aby drželo při sobě a jak se říká „táhlo 

za jeden provaz.“ Bohužel, v tomto případě to už možné 

nebylo. Přístup a jednání pana místostarosty a celková 

atmosféra v ZO, která neumožňovala smysluplnou a 

potřebnou práci, to vše stálo za mým rozhodnutím 

rezignovat. Nebyly to zdravotní důvody, jak mylně uvedl 

ve svém článku Českolipský deník dne 4.7.2016.  

Když jsem 1.července 1990 nastupoval do úřadu 

starosty (tehdy ještě předsedy Místního národního 

výboru), netušil jsem, že jím vydržím být tak dlouhou 

dobu. Dnes se za těmi uplynulými léty ohlížím s notnou 

dávkou nostalgie a melancholie, zejména proto, že přes 

velké a závažné problémy, se kterými jsme se potýkali, 

vládla mezi občany ochota, porozumění a snaha pomoci 

společné věci… 

Vážení spoluobčané, děkuji za důvěru, kterou jste mi po 

tak dlouhou dobu projevovali a  přeji vám mnoho 

úspěchů ve vašich životech. 

Karel Minařík 

 

 

 

Kunratice mají nového starostu a 

místostarostku (komentář) 

(pokračování ze strany 2) 

 

Z popudu starosty Iwanejka   jsou zpracovávány šablony 

pro kupní smlouvy, které uzavírá obec Kunratice u Cvikova  

při prodeji obecního nemovitého majetku. To by mělo vést  

k zjednodušení celého procesu prodeje jednotlivých 

nemovitostí, k standardizaci smluv a v neposlední řadě 

k eliminaci vynakládání  prostředků z kapes občanů tam, 

kde  obec je schopna jim potřebný servis  zajisti  sama za  

zlomek  nákladů, které občan vynaloží na zpracování 

takové smlouvy  advokátem ze sousedního města. 

Věřím, že po zjitřeném období  vnese  Michal Iwanejko do 

práce zastupitelstva zklidnění a vrátí jednáním 

zastupitelstva  důstojnost. Věřím, že důstojnosti a slušnosti 

napomůže i to, že místostarostkou je žena. Věřím, že  oba 

důsledně prosadí dodržování jednacího řádu zastupitelstva 

nejen  zastupiteli samými, ale že udrží na uzdě  i neklidnou 

část veřejnosti, která sama poněkud nezvládá 

sebeovládání. Věřím, že skutečnost, že místostarostkou je 

žena, aspoň trochu  povznese  úroveň  chování  

zastupitelů při zasedáních.  

Mám za to, že je neúnosné a nedůstojné, aby starosta 

řídící zasedání  zastupitelstva musel při přednesu  

překřikovat tlachající  zastupitele na vzdálené straně  stolu, 

než zastupitelé sedí. Pokud mají co říci, nechť se přihlásí o 

slovo, pokud ne ,nechť  jsou jejich ústa do okamžiku, kdy 

jim  bude uděleno slovo, uzamčena zámkem slušnosti a 

respektu. 

Michalu Iwanejkovi jsem  po jeho zvolení starostou 

formálně blahopřál. Stranou jsem mu “kondoloval“. 

Pokud  by mělo být naplněno  to, co jsem napsal v druhém 

čísle tohoto zpravodaje v listopadu 2015-„ Važme si svých 

zastupitelů za to, že  při svém rozhodování  mají, byť 

mnohému občanu se to jeví poněkud  odlišně, na zřeteli 

rozvoj obce. Važme si jich za odvahu rozhodnout  jinak, 

než by hlas lidu, zejména hlas lidu restauračního, si přál. 

Važme si jich za to, že nedají otrávit pivní kritikou. Važme 

si jich za to, že nesou, obrazně řečeno, svou kůži na  trh. 

Nesou ji na trh před svým okolím. Ono  okolí, to nejsou jen 

aktivní voliči. Nejostřejšími kritiky jsou zpravidla ti, kdo do 

volební místnosti ani nevkročí“,  pak je třeba, aby 

současné zastupitelstvo na ony dva roky  vytvořilo okolo 

starosty a místostarostky  tým, partu lidí, kteří obci budou 

věnovat  víc, než těch pár hodin prvního čtvrtku v měsíci. 

Vážení zastupitelé, vaši voliči, občané kunratičtí si to 

zaslouží…. 

Tomáš Malý 

 

 

Reakce na článek Kunratická škola a školka 
pan Kateřiny Iwanejko, zveřejněný  v květnovém vydání 

 

 

Otiskujeme  celý, neredigovaný text, zaslaný 18.července 

2016 e-mailem na adresu zpravodaje. Je pravdou, že 

autorka se mnou den před doučením e-mailu  skutečně 

telefonicky hovořila. Je pravdou, že jsem jí přislíbil  

zveřejnění neredigovaného textu. Činím tak: 

 

Dobrý den, 
posílám po telefonické domluvě reakci na článek paní 
Kateřiny Iwanejko z č. 5 Kunratická škola a školka. 
Jmenuji se Kateřina Holmanová a nejsem z Kunratic, ale z 
Velkého Valtínova, Přesto bych chtěla reagovat na výše 
zmíněný článek, protože si myslím, že k tomuto tématu 
mám také co říci. V letech 2011 - 2015 jsem ve Vaší 
mateřské škole pracovala jako učitelka.  
To, že je v Kunraticích zvláštní atmosféra, jsem zažila na 
vlastní kůži. Problémy se neřeší přímo a hned, ale nejlépe 
písemně přes zastupitelstvo a pana starostu.  
Nechci zabíhat do detailů, stejně to bude bráno jako 
tvrzení proti tvrzení. Přesto bych na několik konkrétních 
bodů reagovala - paní Iwanejko ve svém článku uvádí, že 
měla z vedení ZŠ a MŠ pocit, jako by se vrátila o bezmála 
třicet let zpět. Nechci být škodolibá, ale docela bych ten 
návrat p. Iwanejko přála, protože už jen přes tzv. ranní 
filtr ( prohlídka dítěte paní učitelkou ) by starší syn 
neprošel několikrát za měsíc ( zvýšená teplota, infekční 
zelená rýma ) - jde přece i o ostatní děti a dospělé ve 
škole a školce, Vám se také určitě perfektně pracuje, když 
máte horečku!  Ale hlavně jde o VAŠE dítě! Nebo to, že 
jsme se ozvaly při neustálém narušování režimu dne, 
pozdních příchodech, to nebylo míněno proti rodičům 
osobně, ale šlo o bezpečnost nás všech v budově ( se 
školním řádem, kde je mimo jiné odemykání a zamykání 
budovy zakotveno, byli rodiče seznámeni vždy na začátku 
školního roku a nikdo nic nenamítal ). My máme za Vaše 
děti zodpovědnost od převzetí do odchodu domů! A 
"přemlouvání" rodičů, aby si své dítě vzali po obědě? Opět 
je to o komunikaci - když nám Vaše dítě zůstane jako 



jediné na celé odpoledne, tak to řešíme kvůli Vašemu dítěti 
a ne kvůli nám, jak si pár rodičů myslí, že? Zkuste se vžít 
do jeho situace. Tady bych podotkla, že pro nás nejsou 
děti "materiál", jak  uvádí p. Iwanejko! My práci s dětmi 
máme rády, proto jsme to studovaly. Další věc - 
prázdninový provoz MŠ. Když není zájem ze strany 
rodičů...?! Nehledě na právo/povinnost paní učitelky MŠ 
vybrat si zaslouženou dovolenou.  
Ale takhle bych opravdu mohla psát dál a dál, někteří 
rodiče prostě nebudou spokojeni nikde. Kéž by jim to došlo 
co nejdříve, že problém asi není v té dané instituci ( vždyť 
se jedná JEN o VAŠE děti! ). 
Chtěla bych také ještě nejen paní Iwanejko poprosit, aby si 
na Wikipedii našla definici Rodičovská péče ( uvádí se 
tam cosi o lásce, fyzickém kontaktu i etiketě! ).  
Buďte, prosím, jako rodiče rádi, že máte krásné, zdravé 
děti a nehledejte problémy tam, kde nejsou !!! 
Přeji Vám v Kunraticích hodně porozumění při vzájemné 
komunikaci! 
S pozdravem  
Kateřina Holmanová, Velký Valtinov (co my bychom ve 
Valtinově dali za fungující školu a školku, jakou máte Vy!!!  
 
 
 
Několik vět k příspěvku… 
 
Kdosi z Velkého Valtínova  zjevně je znalcem poměrů 
v škole a mateřské škole v Kunraticích u Cvikova. Chvíli 
trvalo, než jsem zjistil, že paní Holmanová do svého 
nástupu na mateřskou dovolenou  byla učitelkou školky 
v Kunraticích.  
Přesto příspěvek paní Kateřiny Holmanové vyvolává otázky 
různého směru. Kde se vzala potřeba tohoto příspěvku? 
Nevím. Napadá mne, že j může jít, byť nemusí,  o projev 
jakési vyžádané solidarity.  Uvědomme si  však jedno: 
školství, jehož součástí jsou školy všech stupňů, včetně 
škol mateřských, je veřejnou službou, službou  hrazenou 
z veřejných prostředků, tedy dé factó z peněz daňových 
poplatníků, a v řadě případů jde  veřejnou službu, na za 
jejíž poskytnutí  platí i konzument služby přímo. Mezi řádky 
příspěvku nacházím náznaky toho, že  rodič který kritizuje  
práci školky v Kunraticích je špatným rodičem proto, že  
nechce nic jiného, než aby služba hrazená z veřejných 
prostředků a částečně i jeho, byla poskytována v plném 
rozsahu. 
Je snad kunratická škola školka nekritizovatelná? Proč do 
dnešního dne nereagovala ředitelka školy či kdokoliv ze 
zaměstnanců přímo? 
Neodpustím si poznámku na téma Wikipedie… 
Wikipedie rozhodně není  tím  jedině správným pramenem 
pro hledání definic jevů, stavů a věcí. Výklady pojmů zde 
jsou zjednodušující, zjednodušené až tendenční, ale o tom 
si každý musí  svůj obraz vytvořit sám. 
A pokud bych měl  tento příspěvek opravdu považovat za 
jiný, než projev vyžádané solidarity, musel bych se ptát 
proč tolik výkřičníků.  
 
Tomáš Malý 

 
 
STAVEBNÍ OKÉNKO - drobné 

stavby 

 

Vážení spoluobčané, léto v plném proudu, grilovačky, 

posezení,  pivečko, hup do bazénu nebo pro okurku do 

skleníku. Ale kam se schovat, když nedej bože přijde 

bouřka či letní deštík? To by se hodila pergola nebo nějaký 

ten altán či přístřešek. Stavebně jednoduchá záležitost, ale 

jak se popasovat s povolením na takovou stavbu? Naštěstí 

novela stavebního zákona z roku 2013 myslela na tyto 

drobné stavby a hlavně na nás, na stavebníky.  

Jednoduché stavby do 25 m2 zastavěné plochy lze totiž na 

zahradě rodinného domu postavit bez jakéhokoli povolení, 

ovšem pozor, s jednou jedinou podmínkou. Stavba musí 

být vzdálena alespoň 2 metry od hranice sousedního 

pozemku.  A nestačí ani ústní či jakákoli jiná dohoda se 

sousedem, že stavba bude blíže, než inkriminované 2 

metry. 

Lze tedy říci, že jednoduché pergoly, altány, kůlničky či 

dokonce zahradní chatky za dodržení výše popsaných 

podmínek lze stavět dle libosti. Pozor však na důležitý fakt, 

tyto stavby lze postavit na pozemku k již stávajícímu 

rodinnému či rekreačnímu domku. Naprosto stejnou 

chatku či kůlnu, kterou si postavíte na zahradě u domu, již 

nelze postavit například v zahrádkářské kolonii, byť budou 

stavby úplně totožné.  To již budete muset zajít na 

stavební úřad a chatku v kolonii povolit tzv. ohlášením. Ani 

to není jednoduchá záležitost, je k tomu potřeba projekt, 

celá řada vyjádření a co leckdy může být problém, i 

souhlas všech sousedů. Nutno také podotknout, že každé 

povolení je zpoplatněné tzv. správními poplatky, a i ty se u 

takové drobné stavby mohou vyšplhat do několika tisíc. 

Často se setkávám s informací od stavebníků, že si postaví 

jen jednoduchou kůlnu bez základů, takže žádné povolení 

mít nemusí. Ani to není pravda. Zde totiž dochází k rozporu 

mezi stavebním a katastrálním zákonem. Zatímco např. již 

zmiňovaná chatka v zahrádkářské kolonii, postavena 

v rozích na pár cihlách tak, že mezi zemí a podlahou je 

volný prostor, nepodléhá ze své podstaty zápisu stavby do 

katastru nemovitostí, podléhá však přinejmenším ohlášení 

stavebnímu úřadu. 

A na závěr něco optimistického, potřebujete se svlažit 

v bazéně, a nejen v tom dětském, nafukovacím? I tady na 

nás novela zákona myslela a bazény do 40 m2 lze postavit 

bez jakéhokoli povolení. A jste – li horlivými pěstiteli 

zeleniny, či jiných plodů, tak hurá do stavby skleníku. I ten 

lze stejně tak jako bazén postavit o velikosti 40m2  a 

dokonce do 5 metrů výšky. Jen i tady nesmíte zapomenout 

na dvoumetrový odstup od hranice sousedního pozemku. 

Stavění a letnímu lenošení v bazéně Zdar 

K.IWANEJKO 

Víte, že 

Měsíc červenec se nevymazatelně zapsal  do dějin 

evropské civilizace? 

Pro první tři čtenáře, kteří na email  redakce 

kunraticky.zpravodaj @ seznam.cz  zašlou správnou 

odpověď  na otázku, jaká událost  to byla, jsou připraveny 

drobné ceny. Jména vítězů budou sdělena na webu obce 

v první týdnu měsíce září 2016 

(nápověda: město, v němž k oné události před víc než 150 

lety došlo má svou ocelovou dominatu, která je dodnes  

turistickým cílem známým za všech bedekrů). 

T.M. 


